
Protokół nr IX   
W dniu 30 grudnia 2024 r. obyła się IX Sesja Rady Gminy Raków. 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:30 tego samego 

dnia. W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. Lista obecności radnych na sesji stanowi zał. 

nr 1 do protokołu.   

 

Obecni: 

1. Piotr Mariusz Bożycki 

2. Monika Anna Foryś 

3. Małgorzata Józefa Gołyska 

4. Kazimierz Karwat 

5. Marek Wojciech Kowalik 

6. Karol Dominik Ksel 

7. Irena Kulińska 

8. Paweł Jakub Pietruszka 

9. Ewelina Izabela Sobieraj 

10. Stanisław Stemplowski 

11. Teresa Bronisława Strzelecka 

12. Marcin Szpak 

13. Dariusz Czesław Tyrała 

14. Jolanta Anna Wesołowska 

15. Michał Krzysztof Zaremba 

 

Ponadto na posiedzeniu obecni byli: Wójt Gminy Raków Pan Damian Szpak, Zastępca Wójta- 

Pan Paweł Kijanka, Skarbnik Gminy-Pan Artur Nadolny, pracownicy urzędu i sołtysi. Lista 

obecności sołtysów w załączeniu do protokołu. 

Posiedzeniu Przewodniczył Pan Paweł Pietruszka- Przewodniczący Rady. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z VIII sesji w dniu 28.11.2024 r. 

4. Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych 

5. Sprawozdanie Wójta z działań podjętych pomiędzy sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 

2025-2038 

a) przedstawienie Uchwały nr 102/2024 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 9 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Raków na 2025 rok 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raków na 2025 rok 

wraz z uwzględnieniem autopoprawek i poprawek 

b) przedstawienie Uchwały nr 103/2024 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 9 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Raków na 2025 rok 

c) przedstawienie Uchwały nr 104/2024 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 9 grudnia 2024 roku w sprawie możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Raków na 2025 rok 

d) Przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję Budżetu i Spraw 

Społeczno- Gospodarczych 



8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-2038 

b) zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

c) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

d) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2027 

e) wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia dotyczącego uruchomienia 

komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar Gminy Łagów z obszarem Gminy 

Raków 

f) wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonych w miejscowości Bardo 

g) wyrażenia zgody na zamianę działek numer 2322/2, 2323, 2325 położonych w Rakowie 

stanowiących własność Gminy Raków na działki numer 1012/2, 1013/2, 1014/4, 1015/4 

 położone w Rakowie stanowiącej własność osób fizycznych 

h) wyrażenia zgody na sprzedaż części o powierzchni 0,3000 ha z nieruchomości numer 

ewidencyjny 69 położonej w Szumsku- Kolonii 

i) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych 

Rady Gminy Raków na 2025 r. 

j) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raków na 2025 r. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad 

AD.1 i 2 Pan Przewodniczący otworzył posiedzenie, powitał zebranych oraz poinformował  

o rejestracji obrazu i dźwięku podczas obrad. Następnie poprosił radnych o potwierdzenie 

obecności na tabletach. 

Po sprawdzeniu obecności Pan Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział 15 

radnych w związku z powyższym Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 

O głos poprosił Pa Radny Stanisław Stemplowski. Zgłosił wniosek o wycofanie z porządku 

obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części o 

powierzchni 0,3000 ha z nieruchomości numer ewidencyjny 69 położonej w Szumsku- 

Kolonii w celu ewentualnego rozpatrzenia go w późniejszym terminie. Pan Radny 

poinformował, że ww. wniosek składa po rozmowach z Sołtysem i Radą Sołecką  

miejscowości Szumsko- Kolonia. Mieszkańcy miejscowości nie wyrażają zgody na sprzedaż 

ww. nieruchomości zlokalizowanej w ich miejscowości. 

Pan Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają jeszcze jakieś wnioski do porządku obrad.  

O głos poprosił Pan Radny Kazimierz Karwat.  Pan Radny zgłosił wniosek o wycofanie z 

porządku obrad  punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie części nieruchomości położonych w miejscowości Bardo. Jako uzasadnienie wniosku 

Pan Karwat podniósł argument, iż radni  posiadają zbyt mało informacji na temat tego kto 

wystąpił z wnioskiem lub inicjatywą sprzedaży ww. nieruchomości gminie. 

Wobec braku innych wniosków ze strony Radnych pan Przewodniczący ogłosił przerwę w 

obradach celem przygotowania odpowiedniego głosowania. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Pan przewodniczący poinformował, że w pierwszej kolejności pod głosowanie poddany 

zostanie wniosek Pana Radnego Stemplowskiego, następnie pod głosowanie poddany zostanie 

zgłoszony przez Radnego Karwata.  



Przewodniczący Rady zapytał, czy zebrani mają pytania odnośnie głosowania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad podpunktu h. - wyrażenia zgody na sprzedaż części o 

powierzchni 0,3000 ha z nieruchomości numer ewidencyjny 69 położonej w Szumsku-

Kolonii.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Ewelina Izabela Sobieraj, 

Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław 

Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Jakub Pietruszka 

Wniosek został przyjęty. 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia wniosku  zgłoszonego przez Pana Radnego Karwata 

dotyczącego wycofania z porządku obrad podpunktu f - wyrażenia zgody na nabycie części 

nieruchomości położonych w miejscowości Bardo. 

Przed rozpoczęciem głosowania Przewodniczący Rady zapytał, czy zebrani mają pytania 

odnośnie głosowania.  

O głos poprosiła Pani Wiceprzewodnicząca Irena Kulińska. Pani radna poinformowała, że w 

programie wyborczym Wójta Gminy Raków uwzględniono plany zakupu terenów pod 

parkingi przy cmentarzu w Bardzie, Szumsku i Ociesękach. Poprosiła o przemyślenie 

decyzji, ponieważ wycofanie projektu uchwały z porządku obrad utrudnia realizację 

zamierzonych zadań biorąc pod uwagę fakt, iż za jakiś czas pod obrady zostanie 

przedstawiony kolejny projekt uchwały dotyczący cmentarza w Ociesękach czy Szumsku. 

Na zakończenie Pani Radna nadmieniła, że osobiście nie popiera zgłoszonego wniosku. 

Wobec braku dalszych uwag ze strony zebranych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad podpunktu f - wyrażenia zgody na nabycie części 

nieruchomości położonych w miejscowości Bardo.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, Irena Kulińska, Ewelina Izabela Sobieraj, 

Jolanta Anna Wesołowska 

PRZECIW (9) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, 

Paweł Jakub Pietruszka, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Krzysztof Zaremba 

Wniosek nie został przyjęty. 

Przewodniczący rady ogłosił przerwę w obradach w celu zaktualizowania wprowadzonych 

zmian w porządku obrad. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Przewodniczący rady przypominał zebranym, że Rada przystąpi do zatwierdzenia porządku 



obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Porządek obrad przyjęto. 

AD.3. Przewodniczący Rady zapytał zebranych czy wnoszą uwagi do projektu protokołu z 

VIII sesji w dniu 28.11.2024 r. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem protokołu. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia protokołu z VIII sesji w dniu 28.11.2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Protokół został przyjęty. 

AD.4. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Zastępcę przewodniczącego komisji Pana 

Stanisława Stemplowskiego, który przewodniczył posiedzeniu Komisji Budżetu i Spraw 

Społeczno- Gospodarczych o przedstawienie sprawozdania z posiedzenia Komisji. 

Pan Stanisław Stemplowski powitał zebranych i przypomniał, że posiedzenie Komisji 

Budżetu i Spraw Sołeczno- Gospodarczych odbyło się dniu 17 grudnia 2024 r. Tematem 

posiedzenia była analiza materiału na sesję Rady Gminy oraz analiza i zaopiniowanie 

projektu budżetu gminy na 2025 r. 

Pan Stemplowski poinformował, że w pierwszej kolejności członkowie Komisji przystąpili 

do analizy projektu budżetu gminy wraz z autopoprawkami wniesionymi przez Wójta Gminy 

Raków. Szczegółowych wyjaśnień w tym zakresie udzielał Pan Skarbnik. Komisja po 

wysłuchaniu wyjaśnień sporządziła opinię, która zostanie przedstawiona w kolejnym punkcie 

porządku obrad. 

Kolejnym punktem posiedzenia komisji była analiza materiału na sesję Rady Gminy.  

Analizowany materiał przedstawiał się następująco: 

1. Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2024 r. oraz zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-2038 dotyczył zwiększenia kwoty 

dochodów i wydatków z o 42 197,70 zł z tytułu dotacji na realizację dodatkowych zadań 

oświatowych związanych z udzielaniem pomocy obywatelom Ukrainy, dotacji udzielonych  

na podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego przeznaczonych na: na opłacanie składki 

na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy 

społecznej, dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych i stałych.  Zwiększeniu uległy  

również dochody z podatku od nieruchomości. Projekt zreferował i omówił Skarbnik Gminy. 

2. Projekt uchwały w sprawie  określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 



osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych związany jest ze zwiększeniem  stawki opłaty za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych z kwoty 23 zł netto za m3 do kwoty 28 zł netto za m3. 

Głównym powodem uzasadniającym podniesienie ww. stawki jest wzrost  kosztów 

utrzymania i użytkowania sprzętu, wynagrodzenia pracowników, koszt paliwa, koszty 

oczyszczania ścieków i utylizacji osadów jak również wzrost opłat środowiskowych 

przekazywanych do Wód Polskich za usługi związane z odprowadzaniem oczyszczonych 

ścieków do wód powierzchniowych. W wyniku zwiększenia stawki koszt wywozu jednej 

beczki nieczystości ciekłych będzie wynosił około 151,20 zł. Szczegółowych wyjaśnień w 

tym zakresie udzielił Zastępca Wójta Pan Paweł Kijanka. 

3. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-

2027 związany jest z realizacją zadań własnych Gminy w zakresie prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałaniem narkomanii. Zadania zaplanowane w Programie są zgodne z 

rekomendacjami Krajowego Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom, ich realizacja 

wychodzi naprzeciw najbardziej istotnym problemom lokalnej społeczności w obszarze 

profilaktyki uzależnień oraz dysfunkcji związanych z nadużywaniem alkoholu, środków 

odurzających oraz edukacji w zakresie uzależnień behawioralnych. 

4. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia 

dotyczącego uruchomienia komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar Gminy 

Łagów z obszarem Gminy Raków związany jest ze zmianą nazewnictwa linii 

komunikacyjnych łączących teren Gminy Raków z terenem Gminy Łagów. Zawarcie 

porozumienia na gminne przewozy pasażerskie wykonywane w granicach administracyjnych 

gmin sąsiadujących jest niezbędne w celu bieżącego i nieprzerwanego zaspakajania potrzeb 

przewozowych społeczności lokalnej znajdującej się na obszarze Gmin. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonych 

w miejscowości Bardo zreferował Pan Wójt. Wyjaśnił, że przedmiotem ww. projektu jest 

wyrażenie zgody na nabycie części nieruchomości na której planowana jest budowa parkingu 

do obsługi znajdującego się w sąsiedztwie nieruchomości cmentarza. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę działek numer 2322/2, 2323, 

2325 położonych w Rakowie stanowiących własność Gminy Raków na działki numer 

1012/2, 1013/2, 1014/4, 1015/4  położone w Rakowie stanowiącej własność osób fizycznych 

związany jest z  propozycją zamiany nieruchomości położonych w miejscowości Raków w 

zamian za nieruchomości stanowiące własność Gminy Raków.  Propozycje zamiany 

wystosował właściciel nieruchomości. Zamiana wyżej wymienionych nieruchomości nastąpi 

bez kosztowo w przypadku, gdy ich wartości będą ekwiwalentne, w przypadku odwrotnym 

właściciel nieruchomości o niższej wartości będzie zobowiązany do dokonania dopłaty na 

rzecz właściciela nieruchomości o wartości wyższej. Wyjaśnień w tym zakresie również 

udzielił Pan Wójt. 

7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części o powierzchni 0,3000 ha 

z nieruchomości numer ewidencyjny 69 położonej w Szumsku- Kolonii dotyczy Wyrażenia  

zgody na sprzedaż części działki stanowiącej własność gminy Raków.  Do Urzędu Gminy w 

Rakowie zwrócił się wnioskodawca zainteresowany nabyciem wspomnianej nieruchomości. 

Z uwagi na konieczność pozyskania środków finansowych w celu realizacji budżetu Gminy 

Raków, zasadna jest jej sprzedaż. 

 

Na zakończenie swojego wystąpienia Pan Stanisław Stemplowski nadmienił, że członkowie 

Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionych projektów uchwał i całość materiału 

zaopiniowano pozytywnie. Swoje uwagi do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 



nabycie części nieruchomości położonych w miejscowości Bardo zgłaszali Pani Radna 

Gołyska oraz Pan Radny Karwat. 

Przewodniczący zapytał czy zebrani wnoszą uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku uwag ze strony Radnych przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

AD.5. Pan Przewodniczący poprosił Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z działań 

podjętych pomiędzy sesjami. 

Pan Wójt przedstawił zebranym sprawozdanie z działań podjętych od ostatniej sesji poprzez 

chronologiczne przedstawienie terminarza spotkań i krótkie omówienie każdego  

z podjętych działań. 

Terminarz odbytych spotkań przedstawiał się następująco: 

1. 28.11.2024- udział w Sesji ,Otwarcie siłowni- podziękowanie dla pani Marszałek 

Renaty Janik i LGD Białe Ługi za dofinansowanie przedsięwzięcia; 

2. 29.11.2024- udział w uroczystości obchodów Dni Honorowego Dawstwa Krwi w 

Kielcach; 

3. 04.12 .2024- spotkanie z Dyrektorami szkół dotyczące spraw bieżących, WDK 

Kielce- udział w spotkaniu dotyczącym naboru wniosków z ŚBRR; 

4. 06.12.2024- podpisanie umowy dotyczącej asystenta osoby niepełnosprawnej; 

5. 08.12.2024- udział w spotkaniu wigilijnym z KGW i seniorami z Barda; ZSP w 

Rakowie spotkanie z Mikołajem tego samego dnia odbyły się mikołajki w Celinach  

na których obecny był pan Paweł Kijanka; 

6. 09.12.2024- KCK- gala ogłoszenia rankingu gmin regionu świętokrzyskiego  

7. 10.12.2024- udział w spotkaniu szkoleniowym zorganizowanym przez Związek Miast 

i Gmin Regionu Świętokrzyskiego w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim, 

spotkanie w Domu seniora w Pierzchnicy; 

8. 12.12.2024- ZGOK Rzędów- udział w spotkaniu w sprawie cennika za składowanie 

odpadów komunalnych; udział w spotkaniu wigilijnym z seniorami z Rakowa oraz w 

spotkaniu wigilijnym w siedzibie LGD Białe Ługi w Staszowie; 

9. 13.12.2024- udział w spotkaniu wigilijnym z KGW Nowa Huta; 

10. 14.12.2024- ZSP w Ociesękach- Jasełka przedszkolaków na którym obecny był Pan 

Paweł Kijanka; udział w spotkaniu wigilijnym KGW w Rakowie i OSP w 

Ociesękach; 

11. 15.12.2024-Rynek w Rakowie Jarmark Bożonarodzeniowy 

12. 16.12.2024- udział w spotkaniu wigilijnym Wojewodą Świętokrzyskim; udział w 

nadzwyczajnym zgromadzeniu SIM Świętokrzyski Krajowy Zasób Nieruchomości; 

udział w spotkaniu wigilijnym seniorów z Szumska; 

13. 17.12.224- udział w posiedzeniu Komisji , udział w spotkaniu w ZGOK Rzędów w  

sprawie cennika za składowanie odpadów komunalnych; udział w uroczystej gali 

Starostwa Powiatowego Nadania Tytułów: Honorowy Obywatel Powiatu Kieleckiego 

i Zasłużony dla Powiatu Kieleckiego naszą Gminę reprezentowała Pani Halina 

Łukasik; 

14. 18.12.2024- udział w spotkaniu wigilijnym Świętokrzyskich Organizacji 

Pozarządowych;  

15. 19.12.2024- udział w Jasełkach w Przedszkolu w  Rakowie; 

16. 20.12.2024- udział w Jasełkach w ZSP w Rakowie; 



17. 21.12.2024- udział w spotkaniu opłatkowym w OSP Chańcza; 

18. 23.12.2024- podpisanie umowy o dofinansowanie zadań w ramach FRPA. 

Kontynuując Pan Wójt złożył podziękowania Pani Annie Herbuś- Dyrektorowi Szkoły 

Podstawowej w Bardzie oraz Pani Barbarze Foryś za pomysł zorganizowania jarmarku 

Bożonarodzeniowego. Swoje podziękowania skierował również do strażaków OSP Raków, 

Pani Pauliny Szewczyk za postawienie i udekorowanie szopki Bożonarodzeniowej na rynku 

w  Rakowie, a także do radnej powiatowej Renaty Łobody za materiały na szopkę i radnego 

Karola Ksela za przywiezienie owieczek do szopki. 

Na zakończenie Pan Wójt podziękował wszystkim wystawcom, szkołom również osobom 

zaangażowanym w organizację jarmarku- Dariuszowi Jóźwikowi, Kierownikowi Klubu 

Senior plus Annie Dorobek oraz Panu Wice wójtowi. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Obrady kontynuowano. 

AD.6. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczący Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038 wraz z wszelkimi objaśnieniami 

został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. Omówiono również autopoprawki. Następnie 

Pan Przewodniczący krótko przedstawił opinię opinii o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038 zawartą w Uchwale nr 

102/2024 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 9 

grudnia 2024 roku. Z ww.  uchwały wynika, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038 został zaopiniowany pozytywnie. 

Na zakończenie Przewodniczący zapytał czy radni wnoszą uwagi do projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038.  

Wobec braku uwag ze strony zebranych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-

2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

AD.7. Przewodniczący Rady poinformował, że na tabletach udostępniono projekt budżetu 

wraz z autopoprawkami, które na posiedzeniach komisji szczegółowo omówił Pan Skarbnik. 

Kontynuując Pan Przewodniczący poprosił Panią Monikę Foryś- Przewodniczącą Komisji 

Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych o przedstawienie opinii o projekcie budżetu. 

Pani Przewodnicząca Poinformowała, że Wójt Gminy Raków spełniając wymogi określone 

w art. 238 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych przedstawił 

Radzie Gminy Raków projekt uchwały budżetowej Gminy Raków na 2025 rok oraz projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025- 2038. 

Projekty uchwał zostały przekazane pod obrady Komisji. Komisja na posiedzeniu w dniu 

26.11.2024 r. analizowała projekty ww. uchwał zgodnie z trybem prac nad projektem 

uchwały budżetowej. Projekt budżetu opracowano w oparciu o zadania własne gminy i 

zadania zlecone. W projekcie uwzględniono również wszystkie wnioski skierowane do 

projektodawcy do dnia 31.10.2024 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedstawionych projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie co odnotowano w 



protokole z posiedzenia. Wójt Gminy Raków w dniu 11 grudnia 2024 r. przedłożył Radzie 

Autopoprawki dochodów i wydatków zgłoszone do przedłożonego projektu budżetu na 2025 

r. Komisja Budżetu i spraw Społeczno- gospodarczych na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 

2024 r. dokonała analizy przedłożonych autopoprawek. W wyniku analizy ustalono że 

planowana kwota dochodów i wydatków została zwiększona o kwotę 2 795 946,30 zł. 

Członkowie komisji poddali również analizie uchwały V Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach, które zawierały pozytywne opinie o projekcie uchwały 

budżetowej, uchwały w sprawie WPF na lata 2025-2038. W uzasadnieniach do uchwał V 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach przedstawił swoje uwagi 

dotyczące opiniowanych projektów uchwał. Mając powyższe na uwadze Komisja Budżetu I 

spraw Społeczno- Gospodarczych przed wydaniem opinii przeanalizowała uchwałę 

budżetową z uwzględnieniem wprowadzonych autopoprawek i uwag RIO. 

 Po wprowadzonych zmianach Komisja ustaliła, że: 

 1. Budżet gminy na 2025 r. zakłada: 

• dochody budżetu gminy w łącznej wysokości 60 675 349,07 zł, z tego:  

a)  dochody bieżące w kwocie 39 761 360,55 zł  

b)  dochody majątkowe w kwocie 20 913 988,52 zł  

• wydatki budżetu gminy w łącznej wysokości 64 217 247,29 zł, z tego:  

a) wydatki bieżące 39 437 618,41 zł  

b) wydatki majątkowe 24 779 628,88 zł 

• Przychody budżetu w łącznej wysokości 4 871 898,22 zł  

• Rozchody budżetu w łącznej wysokości 1 330 000,00 zł  

• deficyt budżetu gminy ustalono w wysokości 3 541 898,22 zł,  

• Jako źródło sfinansowania deficytu zakłada się przychody z tytułu:  

a)  kredytów długoterminowych w wysokości - 2 770 000,00 zł,  

b) niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 2024 

roku, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych ustawach w wysokości - 771 898,22 zł. 

• W projekcie zaplanowano również rezerwy:  

a) ogólną w wysokości - 80 000,00 zł,  

b) celowe w łącznej wysokości - 80 000,00 zł, z przeznaczeniem na: 

- realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego – 90 000,00 zł,  

- realizację wydatków, których szczegółowy podział w układzie klasyfikacji nie jest 

możliwy, w tym na: realizację inicjatyw lokalnych - 20 000,00 zł. 

2. Wieloletnia Prognoza finansowa na lata 2025-2038 sporządzona została zgodnie ze 

wzorem określonym w rozporządzeniu Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 r. w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego i zawiera 

wszystkie wymagane dane przez art. 226 ust. 1 ustawy o finansach publicznych dla każdego 

roku budżetowego. W latach objętych WPF w zakresie wielkości planowanych dochodów  

i wydatków bieżących zachowano wymogi określone w art. 242 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych. Zaplanowane kwoty wydatków bieżących i majątkowych na realizowane  

i planowane przedsięwzięcia w poszczególnych latach wynikają z limitów na poszczególne 

pozycje. Wielkości przyjęte w WPF w zakresie prognozy długu oraz sposobu sfinansowania 

spłaty długu są prawidłowe wobec czego przewidywany dług wynosić będzie 14.750.000 zł. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do wyjaśnień przedstawionych przez Skarbnika 

Gminy. 



Biorąc powyższe pod uwagę Komisja Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych Rady 

Gminy Raków w wyniku  przeprowadzonego  głosowania opiniuje pozytywnie przedłożony 

przez Wójta Gminy Raków  projekt budżetu gminy na 2025 r. oraz projekt uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2038 wraz z wprowadzonymi 

autopoprawkami. 

Wobec braku uwag do przedstawionej opinii oraz do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Raków na 2025 rok przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Raków na 2025 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

AD.8.  Pan Przewodniczący poinformował, że wszelkie objaśnienia dotyczące projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-

2038 zostały umieszczone na tabletach. Ponadto Skarbnik gminy szczegółowo omówił 

projekt uchwały na posiedzeniu komisji.  

Wobec braku uwag do projektu uchwały przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-2038.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Następnie Wobec braku uwag ze strony zebranych przystąpiono do podjęcia uchwały 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 



Uchwała została podjęta. 

Następnie wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych rozpatrzono projekt uchwały w 

sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Głosowano w sprawie: 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący zapytał czy zebrani wnoszą uwagi do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2027. Wobec braku uwag i wniosków ze 

strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2027.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Następnie wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych rozpatrzono projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia dotyczącego 

uruchomienia komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar Gminy Łagów z 

obszarem Gminy Raków. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia dotyczącego uruchomienia 

komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar Gminy Łagów z obszarem Gminy 

Raków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 



Uchwała została podjęta. 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie części nieruchomości położonych w miejscowości Bardo. O głos poprosił Pan 

Radny Karwat. Zapytał Przewodniczącego kto był inicjatorem podjęcia takiej uchwały 

radny, sołtys, ksiądz, mieszkańcy czy tylko Pan Wójt? 

 Pan Przewodniczący nadmienił, że dwa lata temu parafianie zbierali podpisy pod pismem w 

którym wyrażali potrzebę stworzenia parkingu przy cmentarzu. Początkowo planowano 

wydzierżawienie terenu od Nadleśnictwa w związku z powyższym wystosowano pismo do 

Lasów Państwowych w tej sprawie, jednak mieszkańcy nie otrzymali odpowiedzi na pismo. 

Były prowadzone rozmowy z Panem Wójtem i mieszkańcami w których wyrażono potrzebę 

budowy takiego parkingu. Powierzchnia parkingu nie jest zbyt duża i koszt zakupu działki 

nie znacząco nie nadwyręży finansów gminy. Pan Karwat przedstawił swoja opinię 

dotyczącą zakupu działki. Nadmienił, że parafia Ociesęki w ubiegłym roku również 

wykupowała działki od prywatnego właściciela na cele strwożenia parkingu   i powiększenia 

cmentarza w Ociesękach. Zakupu dokonano bez angażowania gminy. Na zakończenie Pan 

Karwat oznajmił, że Bardo posiada dość duży fundusz sołecki, buduje się tam świetlicę i nie 

jest sprawiedliwe aby wszyscy mieszkańcy gminy składali się na stworzenie parkingu przy 

cmentarzu z którego będą korzystać głównie mieszkańcy Barda. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że gmina dokładała środki na pokrycie w wkładu 

własnego parafii w ramach dofinansowania do zabytków z Polskiego Ładu. Takie 

dofinansowanie również otrzymała parafia w Ociesękach. Niestety parafia w Bardzie nie 

otrzymała takiego dofinansowania pomimo złożenia wniosku. Radni w głosowaniach 

zadecydowali o przyznaniu środków na pokrycie wkładu własnego dla parafii, które 

otrzymały takie dofinansowanie. Oznacza to, że radni zauważają potrzeby parafii i potrafią je 

rozróżnić. W budżecie zaplanowano zakup działek dla potrzeb mieszkańców a planowany 

zakup działki w Bardzie nie nadszarpnie znacząco budżetu. 

Pan Karwat nadmienił, że nie jest przeciwny zakupowi działek jeżeli w budżecie gminy są na 

ten cel pieniądze. Zdaniem Pana Radnego środków nie ma gdyż gmina była zmuszona 

zaciągnąć kredyt i podnieść stawki opłaty za odpady. Na zakończenie poinformował, że 

parafia Ociesęki również planuje inwestycje i wraz z innymi radnymi z tej parafii będzie 

dążył do tego aby gmina wspomogła to przedsięwzięcie.  

Pan Przewodniczący nadmienił, że jego zdaniem zarówno Rada i Pan Wójt dbają 

sprawiedliwie o wszystkie parafie z terenu gminy. 

Wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonych w miejscowości Bardo.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Michał Krzysztof Zaremba 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Karwat 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Ewelina Izabela Sobieraj, Jolanta Anna Wesołowska 

Uchwała została podjęta. 

Wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych przystąpiono do głosowania w sprawie 

podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zamianę działek numer 2322/2, 2323, 



2325 położonych w Rakowie stanowiących własność Gminy Raków na działki numer 

1012/2, 1013/2, 1014/4, 1015/4  położone w Rakowie stanowiącej własność osób fizycznych. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zamianę działek numer 2322/2, 2323, 2325 położonych w Rakowie 

stanowiących własność Gminy Raków na działki numer 1012/2, 1013/2, 1014/4, 1015/4 

 położone w Rakowie stanowiącej własność osób fizycznych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, 

Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław 

Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Józefa Gołyska 

Uchwała została podjęta. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych Rady Gminy Raków na 2025 r. 

Wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych 

Rady Gminy Raków na 2025 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raków na 2025 r.  

Wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raków na 2025 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

AD. 9 W punkcie dotyczącym wolnych wniosków głos zabrał Pan Radny Stemplowski. 

Wyraził ubolewanie, że pomimo jego próśb oraz interwencji żadne z prac o których 

wykonanie prosił nie zostały zrealizowane. Następnie Pan Stemplowski wymienił zadania, 



które nie zostały zrealizowane: 

- Wykonanie prac remontowych na drodze w Szumsku- Kolonii- przy wykonaniu remontów 

dróg w innych miejscowościach nie uzupełniono ubytku w drodze w Szumsku- Kolonii.  

- Poprawa drogi do leśniczówki w Szumsku- sprawa miała być uzgadniana z nadleśnictwem i 

nadal nic nie zrobiono. 

- Brak wykoszenia pobocza w miejscowości Rakówka. 

- Brak wyrównania drogi w miejscowości Rakówka. 

- Brak jakichkolwiek prac na drodze powiatowej- woda całkowicie zmyła pobocza. 

W związku z powyższym Radny Stemplowski oznajmił, że wszystkie interwencje będzie 

zgłaszał podczas posiedzenia sesji. 

Następnie głos zabrała Radna Monika Foryś. W swoim wystąpieniu podziękowała za 

wykonanie modernizacji drogi w miejscowości Zalesie- Poręba oraz wykonanie oświetlenia 

ulicznego w  Zalesiu. Pani Foryś nadmieniła, że współpraca przy realizacji tych zadań 

układała się pozytywnie, prace były wykonane na bieżąco. Kontynuując Pani Radna złożyła 

mieszkańcom życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku.  

O głos poprosiła Pani Radna Małgorzata Gołyska. Odnosząc się do dyskusji dotyczącej 

finansowania parafii na terenie Gminy Raków przypomniała, że Rada Gminy przekazywała 

środki finansowe na prace konserwatorskie przy Kościele w Bardzie. Następnie zwróciła się 

do Pana Wójta,  aby rozważyć zakup automatu na wodę dla pacjentów GOZ w Rakowie. 

Kontynuując Pani Radna podziękowała Radnej Powiatowej Pani Alinie Siwoni za 

interwencje w sprawie czyszczenia rowów w miejscowości Radostów. Powiat po interwencji 

Pani Radnej wykonał część prac w połowie grudnia. Pozostałe prace- wymiana przepustów 

zostaną wykonane w późniejszym terminie.  

Następnie Pani Radna Gołyska poprosiła, aby w okresie zimowym szczególną uwagę 

przyłożyć do posypywania dróg w szczególności w miejscach niebezpiecznych takich jak 

zakręty. Na zakończenie Pani Radna zgłosiła, że w dalszym ciągu nie wymieniono lamp, 

które zgłaszała w miejscowości Radostów. 

Pan Wójt odniósł się do wszystkich spraw zgłaszanych przez Radnych. 

W pierwszej kolejności Pan Wójt odniósł się do spraw związanych z funkcjonowaniem 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Rakowie. Nadmienił, że prócz spraw zgłaszanych przez 

radnych mieszkańcy zgłaszali problemy z funkcjonowaniem filii w Ociesekach. Pan Wójt 

rozmawiał z Panią Kierownik o wszystkich zgłaszanych problemach i zaproponował, aby 

Pani Kierownik  pojawiła się na jednym z posiedzeń komisji i odpowiedziała na zadawane 

pytania.  

Odnośnie tematu lamp. Pan Wójt poinformował, że obecnie sytuacja z wymianą zepsutych 

lamp się poprawiła i na pewno w najbliższym czasie wszystkie zgłoszone lampy zostaną 

wymienione. 

O Głos poprosiła Pani Monika Łukasik- sołtys Sumska- Kolonii. Poprosiła o  udzielenie 

informacji odnośnie projektu dot. oczyszczalni ścieków. Czy projekt skierowany będzie do 

właścicieli budynków istniejących czy w budowie. Pani Sołtys zadała również pytanie 

dotyczące budowy oświetlenia ulicznego. Pani Sołtys zapytała z jakich środków 

sfinansowano budowę oświetlenia w Zalesiu, o którym mówiła Pani Radna Foryś. 

Pani Foryś odpowiadając na pytanie Pani Sołtys nadmieniła, że środki na budowę 

oświetlenia pochodzą z funduszu sołeckiego.  

Pan Wójt również odniósł się do pytań zadanych przez Panią Sołtys. W pierwszej kolejności 

udzielił informacji na temat projektu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Pan 

Wójt wyjaśnił, że prowadzone są wstępne analizy dotyczące  ilości osób zainteresowanych 

udziału w takim projekcie. Na dzień dzisiejszy Gmina nie posiada konkretnych informacji na 

temat założeń i  warunków realizacji projektu. Szczegóły będą znane gdy zostanie ogłoszony 

nabór wniosków. Następnie Pan Wójt odniósł się do tematu budowy nowych linii oświetlenia 



ulicznego. Poinformował, że budowa oświetlenia z środków własnych gminy nie jest 

możliwa. Na dzień dzisiejszy ogłaszano nabory jedynie na modernizację istniejącej sieci. 

Jeżeli zostanie ogłoszony nabór na rozbudowę oświetlenia to gmina będzie aplikować. 

O głos poprosiła Pani Wiceprzewodnicząca Kilińska. W swoim wystąpieniu zgłosiła 

konieczność poprawy pokryw otworów kanalizacyjnych na ul. Kościuszki.  

O głos poprosił Pan Wice Wójt Paweł Kijanka. W swoim wystąpieniu odniósł się do 

problemów poruszonych przez Pana Radnego Stemplowskiego. Przyznał, że części 

zleconych  prac nie udało się wykonać (koszenie poboczy), ale co do większości podjęte 

zostały działania mające na celu rozwiązanie zgłaszanych problemów. Następnie Pan Wice 

wójt   omówił stan realizacji zleconych zadań: 

- Odnośnie poprawy stanu drogi w Rakówce Pan Wice wójt wyjaśnił, że był na miejscu i 

wyjaśniał, że doraźna prace na tym odcinku nie przyniosą pożądanego efektu, gdyż drogę te 

należy wykorytować i odpowiednio wzmocnić przy użyciu odpowiedniego kruszywa. Takie 

zadanie można zaplanować z funduszu sołeckiego.  

- Odnośnie poprawy stanu drogi w stronę leśniczówki w Szumsku- Pan Wice wójt 

poinformował, że z rozmów z nadleśnictwem wynika, że uzupełniono część ubytków 

żwirem. Pozostałe prace- usunięcie zakrzaczeń- zostaną wykonane we współpracy z 

mieszkańcem, który zadeklarował pomoc w tej sprawie. 

Głos zabrała Pani Sołtys Szumska- Kolonii. Włączając się do dyskusji potwierdziła słowa 

Pana Wice wójta, że ubytek w asfalcie w Szumsku- Kolonii został uzupełniony ale prace te 

nie przyniosły efektu ponieważ ponownie pojawiły się ubytki t remontowanym miejscu. 

O glos poprosił Pan Radny Bożycki. Zasugerował, aby przy zamawianiu kruszywa do 

utwardzania dróg zwrócić uwagę na jego jakość, ponieważ ostatnio na jedna z dróg 

przywieziono kruszywo zawierające dużo błota. Pan Wójt potwierdził, że taka sytuacja miała 

miejsce w związku z powyższym Gmina wystosowała pismo do dostawcy, którego efektem 

była ponowna dostawa kruszywa lepszej jakości. 

Kontynuując Pan Wójt złożył zebranym oraz mieszkańcom życzenia noworoczne.   

Następnie Pan Przewodniczący również złożył  mieszkańcom życzenia noworoczne.   

AD. 10 Wobec braku zgłoszeń i w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan 

Przewodniczący zamknął obrady. 

  

Przewodniczący 

Rady Gminy Raków 

 

Paweł Pietruszka 
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